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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

گره  زدن اقتصاد به سراب 
FATF دیروز به برجام، امروز

سرویس سیاسی-
از همان ابتدا طیف منتقدان دولت یازدهم به این نکته تاکید می کردند که دولت نباید تمام تخم مرغ هایش را در سبد 
برجام بگذارد و اقتصاد کشور را معطل وعده و وعیدهای غربی های بدعهدی کند که پیش از این و در دوره اصلاحات نیز 

به وعده های خود عمل نکردند، اما گویا قرار نیست از گذشته و اکنون درسی گرفته شود!
روزنامه همشهری در مطلبی نوشت: »اقتصاد، سیاست، فرهنگ، ورزش و دیگر بخش های کلان ایران از عدم قطعیت 
رنج می برند. سیاست بلاتکلیف مانده و انرژی آن صرف تعیین تکلیف مسائلی مانند لوایح مرتبط با FATF و اجرایی شدن 
اینستکس شده و اقتصاد منتظر این است که عاقبت ساز و کار مالی اروپا کارسازی می شود یا نه. بازارها چشم انتظار روشن 

شدن خط مشی نهایی کشور در ماجرای برجام بدون آمریکا هستند«.
متاسفانه رسانه های زنجیره ای همچنان در پی گره زدن اقتصاد کشور به موضوعاتی همچون برجام، FATF و اینستکس 
هستند. این جریان دولت را به چیدن تمامی تخم مرغها در سبد برجام تشویق کرده و نسبت به اجرای دقیق اقتصاد مقاومتی 

و بهره مندی از توان عظیم داخلی بی توجه هستند.
این رویکرد در حالی است که اکنون تجربه مهم و پرهزینه برجام پیش روی ماست. کوچک شدن سفره های مردم به 

دلیل چیدن تمام تخم مرغهای دولت در سبد برجام و عملکرد ضعیف ستاد اقتصادی دولت است.
مدح انتخابات از زبان یک آشوب طلب!

روزنامه شرق در گزارشی با عنوان »دموکراسی از صندوق رأی بیرون می آید؟« از قول یکی از متهمین فتنه 88 نوشت: 
»اگر انتخابات را رها کنیم باید به خیابان برویم که به اعتقاد من در ایران امروز، هر روشی جز انتخابات بن بست است، البته 
با یک تبصره؛ تظاهرات مسالمت آمیز می تواند حول انتخابات شکل بگیرد و در غیراین صورت نهایتاً بی نتیجه و خسارت بار 

تمام می شود«.
لازم به ذکر است که البته انتخابات از منظر این جماعت یک تبصره دارد! آن تبصره تایید کننده انتخابات است وگرنه 

کار باید به شیوه قبایل بدوی و با اردوکشی خیابانی حل و فصل شود.
آن تبصره عبارت است: انتخابات از نگاه بسیاری از این جماعت وقتی انتخابات است که از دل صندوق رای اسم نامزد 
آنها بیرون بیاید و اگر چنین نشود یعنی حتما دستی در کار بوده و تقلبی صورت گرفته است! چرا که همیشه و همه جا 

این اصلاح طلبان هستند که پیروز انتخابات خواهند بود! 
شاید جملات بالا را کمی طنزگونه تلقی کنید؛ طنزی تلخ که نمونه اش در قریب یک دهه پیش 9ماه کشور را به آشوب 
کشید و زمینه ساز تحریم های سخت غرب شد، اما این باور طنزگونه اصلاح طلبان ریشه در توهماتی دارد که آنها در مورد 
جایگاه و محبوبیت خود داشته و دارند، لذا چرخش جامعه و رویگردانی آن را در مورد خود چندان باور نمی کنند؛ در این 

حالت تنها راه باقی مانده ادعای »تقلب« است.
توجیه مضحک زنجیره ای! 

روزنامه زنجیره ای آرمان در گزارشی به اتهامات اخیرا مطرح شده از سوی طیف موسوم به اصلاح طلب در مورد عملکرد 
شهردار اسبق تهران پرداخت و در پایان تکرار این ادعا را با توجیهی به غایت مضحک آخر برد. 

در این گزارش آمده است: »قالیباف و حاشیه« دو واژه ای که نسبت نزدیک به هم دارند؛ چه آن روزها که کلید بهشت 
در جیبش بود و چه حالا که گویی صداوسیما اتاق کار اوست چرا که یک طرفه سخن می گوید بدون آنکه دیگران فرصتی 
برای حضور در جام جم برای پاسخ به ادعاهای شهردار اسبق ندارند. نکته قابل تامل آنجاست که قالیباف در برنامه »بدون 
توقف« صداوسیما بیش از همه در تکذیب بدهی 52 هزار میلیاردی شهرداری صحبت کرد یعنی همان موضوعی که چندی 
پیش از سوی سیدمحمود میرلوحی عضو شورای شهر مطرح و با شکایت قالیباف به 6 ماه حبس و شلاق محکوم شد! اکنون 
سؤال این است که اگر این بدهی واقعیت ندارد چرا شهردار اسبق اصرار دارد که با شیوه های مختلف آن را تکذیب کند]![«
چنانکه خواندید این روزنامه خود به این نکته اقرار می کند که یکی از هم مسلکان او در طیف پرادعا اما کم عمل، یعنی 
اصلاحاتی هایی که اکنون شورای شهر و شهرداری را بطور کامل در سلطه خویش گرفته اند پیشتر این ادعا را در مورد قالیباف 
مطرح کرده بوده و در دادگاه نتوانسته ادعایش را به اثبات برساند و به 6ماه حبس و شلاق )احتمالا تعلیقی( محکوم شده 
است. حالا چرا با وجود این روزنامه زنجیره ای آرمان دوباره آن را تکرار می کند و برای راست و دروغ آن اهمیتی قایل نیست؟ 
اما نکته مضحک آن است که آرمان تکذیب شدن این ادعا توسط قالیباف را به عنوان نشانه ای نام برده که اهالی این 
روزنامه را متقاعد کرده که به تکرار این ادعا )بخوانید ترور شخصیت( بپردازند. باید به این جماعت یادآور شد که در عرف 
سیاسی همه جای دنیا وقتی ادعایی غیرواقعی علیه کسی مطرح می شود نخستین اقدام تکذیب شدنش توسط فرد مورد 

تهمت قرار گرفته است و از قضا عدم تکذیب برای مردم سؤال ایجاد می کند که چرا تکذیب نمی شود؟
البته چرایی به کارگیری این توجیه مضحک روزنامه آرمان کاملا مشخص است. نخست آنکه اگر دلیل یا سند محکمی بود 
آن هم قطارشان در شورای شهر به دادگاه ارائه می کرد تا محکوم به تهمت زنی و لجن پراکنی نشود. دوم آنکه هرازچندگاهی 
طیف موسوم به اصلاحات  های و هویی علیه قالیباف به راه می اندازند تا با ترورشخصیت های مکرر به مخدوش کردن سوابق 
اجرایی و عمرانی قالیباف را که در ذهن مردم با بی عرضگی و بی عملی طیف اصلاحات مقایسه می شود. ضمن آنکه سخن 
از تریبون یک طرفه سیما آورده شده اما مگر فردی را که در دادگاه محکوم شده و نتوانسته از ادعایش دفاع کند نیز باید به 
سیما برای تکرار آن تهمت ها آورده شود؟! تربیون را معمولا به کسی می دهند که علیه او تهمت منتشر شده نه تهمت زننده. 

رئیس  FATF را می شناسید؟
روزنامه اعتماد دیروز در گزارشی با عنوان »بازار معطل یک تصمیم« نوشت: »هر تنش سیاسی بطور طبیعی بر عملکرد 
طبیعی شاخص های اقتصادی و ورود و خروج سرمایه به کشور تاثیر می گذارد. لوایح پالرمو و ]FATF ]CFT نیز از این 
قاعده مستثنی نیستند. لایحه کنوانسیون مبارزه با جرایم سازمان یافته فراملی)پالرمو( که این روزها باید به ایستگاه آخر 
برسد، در صورت تصویب می تواند مزیت های گوناگونی برای کشور به همراه داشته باشد. کشور زیرساخت ها و ظرفیت های 

فراوانی برای جذب سرمایه  گذاری دارد که با استفاده از آنها می تواند در افق زمانی میان مدت، ماحصلش را ببیند.«
اعتماد نوشت: »با رد لوایح بین المللی، توپ حل مشکلات اقتصادی به زمین دولت انداخته می شود و دولت بدون کمک 
خارجی باید با کوهی از مشکلاتی که بازارهای مهم را تحت تاثیر قرار می دهد، کشور را در مسیر توسعه قرار دهد. گزاره ای 

که بیشتر به شوخی می ماند تا واقعیت.«
بازار معطل تصویب پالرمو و CFT نیست؛ این دولت و مدعیان اصلاحات اند که معیشت و سفره مردم را گروگان گرفته اند 
و بهای رهایی آنها را تصویب این لوایح خود تحریمی قرار داده اند. چه اینکه، اعضای هیئت مدیره شرکت های بزرگ اقتصادی، 
دولتی اند. دلیل اصرار دولت بر تصویب این لوایح اگر تسهیل مراودات و مبادلات اقتصادی است، باید پرسید، حریفی که 
قرار بود همین مبادلات را با اجرایی شدن برجام، از سر بگیرد و تحریم ها را بردارد، نقض عهد کرد؛ با کدام حجت و دلیل 

منطقی می خواهید دوباره به همین دشمن اعتماد کنید؟
رئیس FATF، مارشــال بیلینگزلی دستیار بخش تامین مالی تروریسم وزارت خزانه داری آمریکا است. یعنی دستیار 
اتاق جنگ اقتصادی علیه ایران. وی در جلسه استماع کمیته امور خارجی مجلس نمایندگان آمریکا صراحتا اعتراف کرد 
که برای مقابله با ایران همکاری نزدیکی با اسرائیل و عربستان داریم. پیشتر هم خوان زاراته، معاون سابق مدیریت مبارزه 
با تروریسم و جرائم مالی در وزارت خزانه داری آمریکا گفته بود: برای قراردادن ایران در تنگنا و سخت تر کردن شرایط برای 

این کشور، به حضور کامل FATF نیاز است. مدعیان اصلاح طلبی خائن اند یا خبر ندارند؟
اگر زیربار FATF نرویم؛ می توانیم

روزنامه ارگان دولت ایران با انتشــار اظهار رئیس دفتــر رئیس جمهوری با عنوان »تحریم ها را با بخش خصوصی دور 
می زنیم« نوشت: »محمود واعظی، رئیس دفتر رئیس جمهوری گفت: آمریکا با تحریم های اقتصادی از تمام توان خود برای 
ایجاد نارضایتی و شــکاف بین حاکمیت و ملت اســتفاده می کند تا به هدف های سیاسی خود برسد؛ درحالی که از طریق 

بخش خصوصی می توان تحریم ها را دور زد«.
امیدواریم و دعا می کنیم که دولت محترم در این مورد موفق باشد. چرا که یکی از راه های دور زدن تحریم ها به همین 
شــکل اســت. اما آقای واعظی و مجموعه دولت به این هم فکر کرده اند که اگر FATF را بپذیریم این کار هم یا سخت یا 
غیرممکن می شود؟ چرا که به راحتی می توانند با رصد مالی بخش های خصوصی را که با دولت در ارتباط هستند را بیابند 

و آنها را نیز به این دلیل تحریم کنند.
در این باره لازم به ذکر است که اخیرا حدود 70نماینده مجلس در نامه ای به اقدامات وزارت نفت پرداختند. آنها در این 
نامه به این موضوع اشاره کردند که گاز به عنوان محصولی استراتژیک است که نمی توان آن را تحریم کرد. به همین خاطر 
در زمانی که اروپا و آمریکا در موضوع اوکراین و کریمه با هم علیه روسیه متحد شده بودند در تحریم این کشور راه به جایی 
نبردند. چرا که گاز روسیه به اروپا قابل تحریم نبود و قطع آن اروپا را فلج می کرد. با این توضیح باید یادآور شویم که آقای 
زنگنه پس از رسیدن به وزارت نفت در دولت روحانی چندین قرارداد )مانند قرارداد گاز ایران با پاکستان( را یک طرفه لغو کرد. 

بیفتک ایتالیایی خوردن و آروغ پروتالیایی زدن!
روزنامه سازندگی در یادداشتی با عنوان »روشنفکران دینی و انقلاب اسلامی« نوشت: »واقعیت این است که بازرگان 
هم انقلابی بود و هم خواستار سقوط نظام پهلوی و ایجاد تحولات عظیم ساختاری…اما بازرگان به مدیریت دموکراتیک و 
قانون مند انقلاب مردمی باور داشت و معتقد بود که به این هدف می توان با رعایت قواعدی دست یافت. البته در برابر این 
نگاه، شیوه دیگری نیز مطرح بود که به مشارکت توده ای )پوپولیستی( و مشی مدیریت ضربتی و خلق الساعه و مبتنی بر 
تصمیمات فردی و جناحی علاقه مند بود... بعد از انقلاب هم مهندس بازرگان همچنان به ارزش ها و آرمان های انقلابی باور 
داشت اما با انقلابی گری به معنی بی نظمی، تصمیم گیری های ضربتی و اقدامات ضرب الاجل، دورزدن قانون، موازی کاری 

و قانون شکنی مخالف بود.«
انقلابی گری مفهومی است که گستره آن می تواند از یک پیرو کمونیسم یا مارکسیسم تا یک مسلمان را در برگیرد. این 
افراد احتمالا وجوه اشتراکی با هم دارند و که یکی از آن وجوه اشتراک تلاش برای غلبه بر مظاهر نظام سلطه )امپریالیسم( 
اســت. یکی از شــاخص ترین مظاهر نظام سلطه لیبرالیسم است. حال باید پرسید کسی که خود قایل به لیبرالیسم است 
چگونه می تواند داعیه انقلابی گری داشته باشد؟! انقلاب به معنای دگرگون کردن نظم و نظام سلطه جو و قیام علیه شیوه 
و روش مسلط است و لیبرالیسم امروز اصلی ترین روشی است که ساختار نظم جهانی مورد نظر سلطه جویان را می سازد. 
البته این نگاه از روزنامه سازندگی که خود از فداشدگان لیبرالیسم است بعید نیست. یکی از وجوه رسانه هایی که در 
شــمار سربازان لیبرالیسم هستند قلب مفاهیم و دگرگون کردن آنها است. لذا مفاهیمی که تغییر ماهیت یابند دیگر آن 
کارکرد اصیل خود را نخواهند داشت. از همین رو در اسلام ناب و انقلابی مقوله »اعلام برائت از ظالمان و ستمگران« هست 
اما در اسلام منفعل یا آمریکایی کنار آمدن یا سرفرود آوردن در برابر ظالم وجود دارد. در این باره مواضع بازرگان و دولتش 

را در مورد لانه جاسوسی آمریکا بخوانید.
تضاد آزاردهنده این سرسپردگان لیبرالیسم این است: »بیفتک ایتالیایی می خورند و آروغ پروتالیایی می زنند« چنانکه 
این روزنامه تیتر می زند: »سفره های خالی از گوشت« و »پراید 45میلیونی« و در صفحات داخلی اش از آزادسازی قیمت ها 

)مانند قیمت پراید( دفاع می کند!

بلای عشق
محمدهادی صحرایی

نگاه

دیروز با حضور رئیس جمهور افتتاح شد

فاز سوم پالایشگاه ستاره خلیج فارس
با همت قرارگاه خاتم الانبیاء به ثمر نشست

رئیس جمهور روز گذشــته و در دومین 
روز از سفر خود به استان هرمزگان، فاز سوم 
پالایشگاه میعانات گازی ستاره خلیج فارس در 

شهر بندر عباس را افتتاح کرد.
در این پالایشگاه محصولاتی همچون بنزین، 
نفتِ گاز، ال پی جی، هیدروژن، گوگرد و ســوخت 
جت، تولید می شــود.در این پــروژه میزان تولید 
بنزین براســاس طرح ابتدایی ۱2 میلیون لیتر در 
روز برآورد شده که قابلیت ارتقاء تا ۱5 میلیون لیتر 

در روز را دارد.
ایــن پــروژه کــه در حین ســاخت ۳500 
نفر اشتغال زایی داشته و اشتغال زایی دائم آن 600 
نفر می باشــد، ظرفیت دریافت خوراک ۱20 هزار 
بشکه در روز را دارد و با در مدار قرار گرفتن فاز ۳ 
این پالایشگاه، میعانات گازی ستاره خلیج فارس قادر 
خواهد بود روزانه تا 45 میلیون لیتر بنزین یورو ۱2/5 
میلیون لیتر نفتِ گاز، ۳ میلیون لیتر گاز مایع و 2 
میلیون لیتر سوخت جت تولید کند.در این پروژه 
بهبود کیفیت بنزین و نفتِ گاز، با هدف صیانت از 

محیط زیست مد نظر قرار گرفته است.
حجت الاســلام روحانی در مراسم بهره برداری 
از مرحله ســوم پالایشگاه ســتاره خلیج فارس در 
بندرعباس، گفت: وقتی دشمن توطئه می کند که 
ما را از توســعه بازدارد برایش بسیار دردناک است 
در شرایطی که به قول خودشان سخت ترین تحریم  
را علیه ملت ایران اعمال کردند در عرض 24 ساعت 
فقط در یک اســتان ما یعنی هرمزگان زیبا ما سه 

طرح بزرگ و مهم ملی را افتتاح کردیم. 
وی افزود: آمریکایی ها، صهیونیست ها و دشمنان 
ما که از دی ماه پارسال شروع کردند فکر می کردند 

تا دی ماه امســال به قول خودشان همه چیز تمام 
است و جمهوری اسلام ایران جشن چهل سالگی 
انقلاب را نمی تواند ببیند و برخی از آدم هایشان گفته 
بودند در چهل سالگی انقلاب این ما هستیم که در 

تهران خواهیم بود. 
رئیس قوه مجریه خاطرنشان کرد: این افتخار 
جمهوری اســلامی ایران است اینکه از سال 96 تا 
امروز در طول کمتر از دو ســال ما سه بار خدمت 
شما در این مکان رسیدیم و فاز اول را در سال 96، 
فاز دو را در همین ســال 97 و فاز ســوم را هم در 
همین سال جاری افتتاح کردیم به معنای حرکت 
خروشان این ملت در مسیر خودکفایی است و در 

مسیر عظمت این ملت است. 
روحانــی در بخش دیگری از ســخنان خود، 
افتتاح فاز سوم پالایشگاه خلیج فارس را به معنای 

خودباوری، شکســت تحریم هــا، اعتماد بنفس و 
خودکفایی دانست و گفت: در این دولت خودکفایی 

در 5 محصول اساسی محقق شد. 
روحانی همچنین از سلامت و امنیت به عنوان 
دو نعمت بزرگ در کشور که برای تأمین آن کار و 
تلاش زیادی صورت گرفته اســت، نام برد و گفت: 
امنیت پایدار؛ حاصل تلاش سپاه، ارتش ونیروهای 
امنیتی و انتظامی اســت و یادمــان نرود که برای 
امنیت کشــور و ملت نیز کار بزرگی رخ داده است. 
وقتی یک روز حادثه ای در جایی رخ می دهد، متوجه 
اهمیت این امنیت می شویم.یا برای تأمین سلامت و 
بهداشت مردم در کشور پزشکان و پرستاران درمانی 
در حال تلاش و فعالیت هستند تا سلامت جامعه 
تأمین شود که این کارهای بزرگ باید مد نظر قرار 
گیرد. ضمن اینکه امروز شرایط کشور عادی نیست 

و ما تحت فشار دشمنان هستیم، اما اطمینان دارم 
اگر متحد بایستیم در این جنگ اقتصادی هم پیروز 
خواهیم شد و دشمن وادار به عقب نشینی می شود.

رئیس جمهور با تأکید بر اینکه کاری که امروز در 
کشور انجام می شود، هم برای خودکفایی است و هم 
سلامت مردم مد نظر قرار دارد، گفت: به ملت بزرگ، 
صنعت نفت، سپاه پاسداران، مهندسین، کارگران و 
همه تلاشگران، این موفقیت ها را تبریک می گویم. 
این شما بودید که در زمان جنگ نفت تولید کردید 
و سوخت و انرژی مورد نیاز کشور و مردم را تأمین 
کردید و امروز هم در شرایط جنگ اقتصادی، دلاورانه 

تلاش و کوشش می کنید.
ظرفیت تولید بنزین با کیفیت یورو 

۴ و ۵ به ۷۶ میلیون لیتر رسید
همچنین بیژن زنگنه وزیر نفت طی سخنانی در 
این مراسم گفت: با تکمیل طرح های پالایشگاه های 
نفت ستاره خلیج فارس، پالایش نفت بندرعباس و 
پالایشــگاه تبریز در مجموع ظرفیت تولید بنزین 
باکیفیــت یورو 4 و 5، بــه 76 میلیون لیتر در روز 
افزایش یافت. با به مدار آمدن پالایشــگاه ســتاره 
خلیج فارس به راحتی می توان 400 بشکه میعانات 

نفتی به ظرفیت کشور اضافه کرد. 
وی بــا بیان اینکه ظرفیت پذیرش خوراک در 
پالایشــگاه های نفت ۱/7 دهم میلیون بشکه بوده 
است، گفت: در این مدت بیش از 20 درصد ظرفیت 
پالایشی کشور اضافه شده است.بسیار جهش بزرگی 
است که بیش از 50 میلیون لیتر ظرفیت تولید بنزین 
افزایش یافته و به همین دلیل امروز آمریکا نمی تواند 
در مــورد یکی از تهدیدهای مهم خود که محدود 

کردن واردات بنزین بود کلمه ای را بر زبان بیاورد.

کل  رئیس ستاد  باقری،  سرلشکر محمد 
نیروهای مسلح با حضور در شهر مقدس قم 

با مراجع تقلید و علما دیدار و گفت وگو کرد.
آیت الله صافی گلپایگانی با ابراز خرســندی از 
گزارش ارائه شــده، از فعالیت ها و جانفشانی های 
نیروهای مســلح کشور تقدیر و تشکر کرد و افزود: 
خدمات بزرگی که شما برای عزت و سربلندی کشور 
اسلامی انجام می دهید موجب افتخار و دلگرمی مردم 
شریف ایران می باشد. اقتدار نیروهای مسلح، اقتدار 
اسلام و عزت مملکت و نظام است و مردم  همواره 
قدردان همه  آنچه نیروهای مسلح برای دفاع از مرزها 

و کشور اسلامی انجام می دهند هستند.
به گزارش رســا، این مرجع تقلید با اشاره به 
تدابیر دفاعی کشور که تحت فرماندهی معظم کل 
قــوا صورت می گیرد، ادامه داد:  خدمات بزرگی که 
همکاران شما در همه  عرصه های دفاعی کشور انجام 
می دهند؛ و خود را ســرباز آقا امام زمان ارواحنا له 
الفداء می دانند، موجب رُعب، وحشت و سرافکندگی 

دشمنان اسلام و کشور عزیزمان شده است.
وی با اشاره به قدرت ایمان در پیشبرد اهداف 
دفاعی جمهوری اسلامی، اظهار داشت: مهم ترین 
عامل برتری ســپاهیان اســلام، نیــروی ایمان و 
معنویت بالای آنهاســت، قدرت روحی رزمندگان 

اسلام بالاترین سلاح آنهاست.
استاد برجســته درس خارج حوزه در بخش 
دیگری از سخنان خود به اوضاع نامطلوب اقتصادی 
مردم  اشــاره کــرد و گفت: امروز بــا اینکه اوضاع 
اقتصادی مردم ما خوب نیســت ولیکن این مردم 
شریف، همیشــه در صحنه هستند. حضور مردم 
در صحنه موجب دلگرمی نیروهای مسلح ما بوده 
و باید مسئولان این حضور مردم را مغتنم شمرده و 
بیش از پیش به وظیفه خودشان در انجام خدمت 

به مردم عمل کنند.
دشمن جرأت نگاه چپ به ایران را ندارند

آیت الله نوری همدانی نیز در دیدار سرلشــکر 
باقری بیان داشــت: نیروهای مسلح ایران اسلامی 
قدرت بزرگی در دنیا هستند و اقتدار ویژه ای دارند، از 
این رو دشمن هیچگاه جرأت نمی کند که کوچکترین 
خطایی انجام دهد، گاهی ســخنان بیخودی مانند 
گزینــه روی میز را مطرح می کنند اما جرأت نگاه 

چپ به ایران را ندارند.
این مرجع تقلید بر تقویت بنیه دفاعی و امنیتی 
کشور تأکید کرد و تصریح کرد: باید روزبه روز قوی تر 
باشیم که دشمن توان کوچکترین کاری علیه کشور 
نداشته باشند و نتواند نفوذ کند، تمامی کمین گاه ها 

باید بر دشمن بسته شود.

مذاکره چاره مشکلات نیست
آیت الله مکارم شیرازی نیز در این دیدار مذاکره 
با دشــمنان را بی فایده توصیف و خاطرنشان کرد: 
آنها یک روز هســته ای را بهانه می کنند، روز دیگر 
دم از حقوق بشر می زنند و روزی دیگر نیز موضوع 

فلسطین و اسرائیل را پیش خواهند کشید.
این مرجــع تقلید با بیان اینکــه باید بدانیم 
بهانه جویی های دشمنان تمامی ندارد، اظهار داشت: 
تعجب می کنیم از کســانی که در گوشه و کنار دم 
از مذاکره می زنند، اما به این واقعیات توجه ندارند 
که آنها هر روز موضوع جدیدی را بهانه می کنند و 

خواسته های شان نیز تمامی ندارد.
استاد برجســته درس خارج حوزه تنها راه در 
برابر دشمنان را مقاومت و پایداری دانست و تصریح 
کرد: قرآن کریم تصریــح می کند »و اعدوا لهم ما 
استطعتم من قوة و من رباط الخیل ترهبون به عدو 
الله و عدوکم« این آیه شــریفه به ما نشان می دهد 
که باید روز به روز به لحاظ دفاعی و نظامی آمادگی 
خود را بالا ببریم و تجهیزات خود را به روز کنیم تا 

دشمن از ما بترسد.
وی افزود: به دلیل همین اقتدار و توانمندی ما 
اســت که دشمنان امروز گزینه نظامی را فراموش 
کرده اند، متوســل شدن دشمنان به تروریست ها و 

انجام حرکات مذبوحانــه همچون حادثه اخیر در 
سیستان و بلوچستان ذلیلانه ترین راه است.

تقویت بنیه دفاعی کشور مبنای قرآنی دارد 
آیت الله مکارم شــیرازی حفظ اقتدار دفاعی و 
نظامی را دارای منشــا قرآنی و روایی دانســت و با 
تأکید بر لزوم اطلاع رسانی دستاوردها و فعالیت های 
نیروهای مسلح، گفت: این خبررسانی باعث می شود 
که هم مردم امیدوار شوند و هم حساب کار دست 

دشمنان بیاید.
همچنین، آیت الله سبحانی در دیدار با سرلشکر 
باقری بیان داشت: براساس آیه قرآن باید هرچه که 
در توان داشــته باشیم، برای تقویت نظامی تلاش 

کنیم تا در دل دشمنان ترس و رعب بیندازیم.
به گزارش تسنیم، این مرجع تقلید با اشاره به 
لزوم تلاش برای تقویت نظامی، خاطرنشــان کرد: 
هرچه که بتوانیم قدرت نظامی کشور را بالا ببریم، 

تا دشمنان بترسند به آیه قرآن عمل کردیم.
به گزارش خبرگزاری حوزه، حجت الاســلام 
 والمسلمین سید محمد ســعیدی، تولیت آستان 
مقدســه حضرت معصومه)س( نیــز در این دیدار 
اظهار داشــت: خداوند بیان داشــته که مسلمانان 
باید به گونه ای باشــند که عملیات نکرده دشمن را 

بترسانند.

مراجع تقلید در دیدار سرلشکر باقری:

تقویت بنیه دفاعی سبب وحشت دشمن شده است 
روزبه روز بر اقتدار دفاعی افزوده شود

سرویس سیاسی-
این روزها برخی سلبریتی ها با گلایه از 
افزایش قیمت ها، ژست منتقد به خود گرفته 
و به دولــت خرده می گیرند. این در حالی 
است که این افراد خود مسبب وضع موجود 
هستند و بایستی درخصوص حمایت خود از 
دولت، به افکار عمومی پاسخگو باشند. این 
افراد باید به این سؤال پاسخ دهند که چرا 

اجازه انتخاب منطقی را از مردم گرفتند؟!
رضا رشیدپور، مجری برنامه تلویزیونی حالا 
خورشید در یکی از قسمتهای این برنامه با اشاره 
بــه تیتر اصلی یکــی از روزنامه های زنجیره ای 
بــا عنوان »پراید 45 میلیــون تومانی«، گفت: 
»اگر خواب آلود هستید یکبار دیگر چشمانتان 
را بمالیــد و نگاه کنید،پراید 45 میلیون تومان.
مــن از آقای رئیس جمهور، آقای وزیر صنعت و 
نهادهای نظارتی می پرســم. این مسئله آدم را 
گیج می کند. شما می روید آن سوی دنیا جلسه 

می گذارید و می گویید چنین می کنیم و چنان، 
پس ما بگوییم که این حرف ها معتبر هستند؟! 
نیســتند؟! چطور ممکن است که ما در داخل 
کشورمان نتوانیم قیمت پراید را کنترل کنیم؟!«.
گلایه های این مجری تلویزیونی از عملکرد 
دولــت در حالی اســت کــه وی در انتخابات 
ریاســت جمهوری مجری برنامه های انتخاباتی 
روحانی بوده است. وی در آن مقطع با حمایت 
تمام و کمال از روحانی شعار می داد که »سیاست 

خارجی دولت مورد تایید ماست«. 
امثال رشــیدپور در مقطع حساس و مهم 
انتخابات ریاست جمهوری در قالب سلبریتی های 
همه چیزدان، به جای بررسی دقیق و موشکافانه 
برنامه های انتخاباتی کاندیداها و بررسی سابقه 
نامزدهای ریاست جمهوری، این انتخاب بسیار 
مهم را در حد یک کنش هیجانی تقلیل داده و 
مردم را نیز به انتخاب هیجانی تشویق می کنند.
منتقدان در همــان مقطع انتخابات تاکید 

داشتند که رویکرد سیاست خارجی و همچنین 
رویکرد اقتصادی دولت دچار نقص های فاحش 
اســت و این روند به کوچک شدن سفره مردم 
منجر خواهد شد. اما رشــیدپور و امثال وی با 

حمایت از دولت، این نواقص را انکار می کردند.
اکنون اشخاصی همچون رشیدپور، به هیچ 
عنوان نمی توانند ژست منتقد به خود گرفته و 
گلایه کنند. این افراد خود مسبب وضع موجود 
هستند و بایســتی درخصوص حمایت خود از 
دولت، به افکار عمومی پاسخگو باشند. این افراد 
باید به این سؤال پاسخ دهند که چرا اجازه انتخاب 

منطقی را از مردم گرفتند؟!
لازم به ذکر است که رشیدپور-بهمن 96- در 
گفت و گوی تلویزیونی با رئیس جمهور، ژســت 
منتقد به خود گرفته بود و با اشاره به افزایش نرخ 
دلار از روحانی پرسیده بود:»خیال مردم بابت نرخ 
ارز راحت باشد؟«! و روحانی در پاسخ گفت:»بله 

خیال مردم  راحت باشد«!

یکــی از فعالیــن رســانه ای در واکنش به 
گلایه های رشــیدپور به قیمت پراید نوشــت: 
»..اگر انتقادات امروزتان به روحانی واقعی است 
و واقعا نمی خواهید شوآف کنید، یکبار صادقانه 
به مردم بگویید: »به خاطر رای و تبلیغ روحانی 

عذرخواهی می کنم...«.«
سلبریتی واقعی!

در برنامه تلویزیونی پایش- یکشنبه شب- که 
با حضور کارآفرینان برتر کشور برگزار شد، یکی 
از کارآفرینان برتر با اشــاره به دیگر کارآفرینان 
حاضر در اســتودیو گفت:»مردم، اینها برندها و 
ســرمایه ها و چاههای نفت کشور شما هستند، 
سلبریتی های شما همین افراد هستند، با اینها 
باید سلفی بگیرید.مردم تقصیر خودتان هست.
بالش نرم زیر سر اینها)سلبریتی ها( می گذارید.
تقصیر خودتان هســت که )بــا دنباله روی از 
سلبریتی ها( رای می دهید.حالا گوشت بخرید 

۱۱5 هزارتومان!«.

کیهان گزارش می دهد

نقش سلبریتی ها در تولید پراید ۴۵ میلیونی!

انقلابمان را از صفر شروع کردیم. با دست خالی و دلی پرامید و ایمان. امیدمان به خدا بود و 
ایمان به هدفی داشتیم که رهبرمان ترسیم کرده بود. در مسیر هدف، هرچه داشتیم، کف دست 
گذاشتیم و سر به راه گذاشتیم. شعارهامان فطری بود و جهانی و رفتارمان برگرفته از انقلاب 
اســلامی و اصیلِ محمدی صلی الله علیه وآله و راهمان راه جوانمردان و آزادگان بود. راه علی 
علیه السلام و راه حسین علیه السلام. هر کس بخواهد ما را بشناسد باید داستان کربلا را بخواند 
چراکه تکلیفمان را سیدالشهداء مشخص کرده است و ما از شروع قیام تاکنون منتظر شهادتیم 
و سرنوشتی که خودمان نوشتیم. یا پیروزی و اعتلای » کلمة الله هی العلیا« در سراسر جهان و 
باز کردن غل و زنجیر استثمار و استعمار از عقل و فکر و دست و پای بشر، و یا شهادت و مرگ 
ســرخی که بندگان خاص خدا به آن مژده داده شده اند. و دانستیم سرنوشت مقلدان خمینی 

چیزی جز شهادت نیست. و شهادت جز سعادت نیست. 
فهمیده ایم که در طول تاریخ، کم نبودند مردان مقدسی که در خون غلتیدند تا دین خدا 
بمانــد، و بعــد از آنها دین خدا ماند. از علی و همســر و فرزندانش مقدس تر که بود؟ این دین 
خداســت که می ماند و شهیدان اند که جاودانه اند و در تاریخ ماندگار. و زمان، ما و دیگران را با 
خود برده است. در این واپسین معرکه ها، کسی که بعد از جهادش شهید شد، برُد و آنکه ماند، 
مانده است و خواهد مُرد. پس باید تکلیف خود را مشخص کند. یا بیاید و کار زینبی کند که 
زنده نگه داشتن یاد شهدا کمتر از شهادت نیست و یا سکوت کند و خود را در تاریخ گُم کند. 
مثل مُردگانی که در لابلای صفحات تاریخ سرگردانند. ولی شهدا زنده اند و حیات واقعی دارند 
و اکنون که ما گرفتار کم و کوتاه و حقد و حســرت دنیاییم، آنها نزد خدای خود رزق و روزی 
می خورند و از آنچه خدا به آنها داده خوشحالند و راضی و به ما ماندگان بشارت می دهند که 

برای آنها نه ترسی هست و نه اندوهی.۱
اگر تاریخ شهدای راه خدا از هابیل تا شهدای همین هفته پیش که ناجوانمردانه کشته شدند 
و تا شهدای دیروز و امروز یمن را در نظر بگیریم، معنی مظلومیتِ همراه با اقتدار و شرافت را 
خواهیم دانست و یقین می کنیم نه خون شهید هدر می رود و نه حرف شهید گم می شود. ممکن 
اســت در مقاطعی احمقها، جای جلاد و شهید را عوض کنند ولی این همیشگی نخواهد بود. 
مردم می بینند و می فهمند و تفاوت یزید را با سیدالشهداء دانسته اند که هرساله شهدای کربلا 
را تکریم و تجلیل می کنند. مردم جهان فهمیده اند اسلامی که مروجش آل سعود و آل خلیفه 
است همان اسلام ابوسفیانی است. اسلامی است که با ثروت مسلمین و با دستور صهاینه، در 
میان مسلمانان برادرکشی راه می اندازد تا اهداف آمریکا محقق شود. مردم می دانند که اسلامی 
که از دهان کثیف امثال بن سلمان بیرون بیاید، بوی خون و خباثت و خدعه و جهود می دهد 
و منطقش اره است و رشوه. مفلوکهای از همه جا بی خبری که اغوای شیاطین وهابی می شوند 
و استدلالشان » انتحار« است اگرچه مقصرند ولی اصل کار، آن باتلاق فکری و مزبله ای است 

که از آنجا روییده اند.
 دامن بلند اسلام ناب، مبرای از التقاط و انحراف و ارتجاع است. منطقش روشن و استدلالش 
قوی و صلابتش پابرجاست. ما با مظلومین و مشتاقین عالم با صدای رسا و شفاف سخن می گوییم 
و به تعقل دعوت می کنیم. در روز روشن محاجه می کنیم و به جدل احسن معتقدیم. ما از علی 
اخلاص و از فاطمه ولایت و از حسن بصیرت و از حسین شجاعت را آموخته ایم. و از خمینی کبیر 
استقامت و مبارزه را که فرمود »بکشید ما را و این خونها را بریزید که ملت ما بیدارتر می شود.« 
و امروز که سخن حقیقت و صداقت انقلاب اسلامی در گوش جان مردم جهان پیچیده و دلهای 
آنها را به خود جلب کرده و عقولشان را به منطقش جذب نموده، ترورهای مذبوحانه کینه توزان 
و کینه افروزان، قطعاً ملت های جهان را بیدارتر می کند و آنها را به انقلاب مردم ایران، متوجه تر 
می کند. شــکنجه و کشتار و تحریم، اگر اثر داشت، اسلام را در همان روزهای نخست دعوت، 
زمینگیر می کرد و مثل امروز صدای محمد رسول الله صلی الله علیه وآله عالمگیر نمی شد. و اگر 

با شهادت مردان خدا، دشمن پیروز می شد، الان کسی نشانی قبر یزید را می دانست.
انقلاب اسلامی ایران که پرچم اسلام ناب را برافراشته و در عالم درخشان نموده است اکنون 
چهل ســاله اســت و این همه قبسات و برکاتش تاکنون، زفیض سحر است و هنوز در راه صبحِ 
نزدیکیم. انقلاب اسلامی ما، تازه دوران بعثت و شکوفایی اش شروع شده و گامهای بلندش حکایت 
از اراده مستحکمش برای انجام رسالتش دارد. و خمینی کبیر، معمار و مهندس این بنای رفیع، 
چهار ایمان به هدف، به راه، به گفته و به خدایش را به امتش منتقل کرده و امروزه این جوانان 
امت اویند که مثل اسلاف خود که گِرد قائم قم جمع شدند، ادامه  دهنده راهش هستند؛ جوانان 
خمینی ندیده ای که دل به امام حاضر خود داده اند و ســر به خدا ســپرده اند و مصمم تر از نسل 
گذشته در راه خدا، جهادگرانه در حرکتند. سینه هاشان مثل پاره های آن محکم است و اراده شان 
پولادین، خدای خود را عاشقانه دوست دارند و خدایشان نیز دستدار آنان است. اگر سلحشوری 
از آنان به زمین افتد، دلاوری از میانشان برمی خیزد و مؤمنانه تر راه می پیماید. تیر انقلاب را از 

چله ها رها کرده اند و تا مقصود نهایی فاصله ای نمانده و تا به هدف ننشینند از پانمی نشینند. 
هفته گذشته، مردم رشید ایران اسلامی و دوستداران عزیزشان در خارج از کشور، جشن 
چهلمین سالگرد انقلاب اسلامی را با شکوه تر از همیشه و انصافاً عزتمندانه تر و خالصانه تر از هر 
سال، برگزار کردند. با هیچ منطق و مرامِ مادی سازگاری ندارد ملتی که در ناجوانمردانه ترین و 
بی رحمانه ترین تحریمها به سر می برند و سال سختی را گذرانده اند و برای شیطنت های سال 
بعد خود را آماده می کنند، اینچنین مردانه و مجاهدانه و شجاعانه به میدان بیایند و عرض اندام 
کنند. الحق که امامشان خوب شناخت که فرمود؛ از امت رسول الله در مدینه و مردم کوفه دوران 
امیرالمؤمنین بهترند. خدا به جان و مال و ایمان و فکرشان برکت داده و آنها را برای مأموریت های 
بزرگ انتخاب نموده و اراده کرده اســت آنها را به آرزوهای بزرگشان برساند. آنها عظمت خود 
را در آینه 22 بهمن دیده اند و به خود می بالند و حساب کارشکنی های معدود مدیران کارنابلد 
و بهانه تراش را از انقلاب عزیز جدا کرده و می دانند که مأموریت نفوذی ها دلسرد کردن مردم 
است و بدبین کردنشان به انقلاب و راه و آرمان 57. پس از آن امت ایران، راه رفته را مرور و با 
بیانیه امامشان، راه مانده را شروع کردند. سرخوش از پیروزیهای مکرر و سرافراز از عزت الهی 

خود و بی توجه به نعره های خشم دشمنانشان در ورشو.
طبیعی اســت که این همه عزت و افتخار و خوشــیِ مردم ایران و مستضعفان و مؤمنان 
جهان، به مذاق دشمنانِ بداندیش، خوش نمی آید. اجلاس ضدامنیتی ورشو، که آلوده به اشرار 
جامعه جهانی و خونخوارترین اراذل و اوباش جهان شد بعد از راهپیمایی حیرت آور مردم ایران 
برگزار گردید و قصدش متوقف کردن قطار پرسرعت انقلاب اسلامی درصورت حضور کم رنگ 
مردم بود. اگر گفته شود که دنیای استعمار و تمام مستکبرین، از سال 57 تاکنون و مخصوصاً 
در این چند سال اخیر، تمام همت خود را برای اسقاط جمهوری اسلامی ایران صرف کرده و 
ناموفق بوده اند، سخنی به اغراق نیست. چهل سال است که از سقوط قریب الوقوع یاوه می گویند 
و هنوز غلطی نکرده اند. مزاحمت دارند، جنایت می کنند ولی کاری از پیش نمی برند و نمی توانند 
بفهمند که این سر به صخره کوبیدن، هلاکشان می کند. به امید خدا. ببینند و بشنوند و زجر 
بکشــند و بدانند که انقلاب اسلامی پرهیمنه تر از گذشته شده و سیل فکرهای روشن شده و 
دلهای عاشق جهانیان را به همراه دارد. ما چهل ساله ایم. و با ایمان و جهادمان شرافت گرفته 
ایم. کشتن ما مشکلی از دشمن کم نمی کند. مگر کم سگان هاری که پاچه گرفته و می درند؟ 

انتحاریِ انفجاریِ هار هم مثل آنها.
مهم این است که ما انقلابمان را از صفر شروع کردیم و به این ثروت رساندیم. و از میان 
آتش نمرودیان به سلامت درآمدیم و طعم زندگی در استقلال و آزادی و جمهوری اسلامی و 
تحقیر فراعنه را با عزم و اراده خود چشیدیم و الگو شده ایم. ما مؤمنین از نیل عبور کرده ایم که 
سامری ها دیده و دربند کرده ایم. منتظر موسای قومیم تا بیاید و با او فتح آخر کنیم. غاصبان 
مکه و مدینه و ارباب اره ها فکری به حال باتلاق یمن کنند. صهیونها بدانند! 22سال دیگر مانده 
است. مردم کُشی در فرانسه به هفته چهاردهم رسیده و بریتانیا باید به فکر بعد از »برگزیت« 
باشد. همکاران ترامپ هم او را روان پریش و احمقی می دانند که باید در دادگاه تکلیفش مشخص 
شود. بدهی کشورشان از 2۱ تریلیون دلار گذشت و »سیرک ورشو« ترامپ، بولتون و پمپئو را 
مفتضح کرد. دولت ونزوئلا برخلاف خواست دزدان دریاییِ دموکراتیزه و جنتلمن شده، مستقر 
بر کشور است. و همه اینها در حالی است که برنامه الگوی پیشرفت 50 ساله ایران و نیز بیانیه 
»گام دوم انقلاب« رهبر عزیز انقلاب صادر شــده اســت و سربازان جدید نظام سربلند کرده و 
تازه نفس به میدان آمده و دستور را گرفته اند. گام اول، چهل سال و این همه برکت، گام دوم 

را در منزل مقصود گذاشته ایم.
و شــهیدان مظلوم شهرم سلام. این عهد ما با خمینی و خامنه ای است که تا پای جان و 
آخرین تپش قلبهایمان، انقلابی باشیم و با انقلاب بمانیم. چه بگویم برادران که حسرت این هفته 
را مرهم باشد. خوشا به حالتان سفرکرده ها و نظرکرده ها. دعای خیرمان بدرقه راهتان و راهتان 
پررهرو باد. مظلومانه و غریبانه رفتن، شیوه قلندران است و شما نام و نشان در گمنامی گرفته 
اید و تاابد قدمگاه و آرامگاهتان، زیارتگاه عاشقان و سالکان راه خداست. خدایتان رفعت دهد که 
خوب تجارتی کردید با خدا. مرحبا به عزم و جهادتان و دریغا که ما بی بال و پران، غبطه خوار 
ماندیم. خون شما اثبات حقانیت ما و سند افتخار ماست. حال که از بند دنیا رهیده و نفستان 
بوی بهشت می دهد، دعایمان کنید و از خدایتان که متنعم نزد اویید، تعجیل و تسهیل ظهور را 
بخواهید و به اهل آسمان بگویید که قبیله ایران، اراده کرده که به حول و قوه الهی، رسالت انبیاء 
را به اتمام رساند و امانت را به صاحبش برساند و عهد کرده که بغض کهنه اش را با دیدن »مهدیِ 
فاطمه« باز کند. عشق  است  بلای  من  و من  عاشق  عشقم/ این  نیست  بلایی  که  سپر داشته  باشد.

۱- برگرفته از آیات ۱69 و ۱70 سوره آل عمران.

منت خانواده شهدا را بکشید
گمان  نكنيد كه شما يك كارى كه براى آنها]خانواده شهدا[ انجام مى دهيد يك 
منّتى بر آنها داريد. منّت آنها را بكشيد، خدمت بكنيد، احترام بكنيد از آنها. اينها 
خانواده شهدا هستند. و معلولين و خانواده هاى معلولين كه ارزش شان آن قدر است، 
و ما بايد خدمتگزار به آنها باشيم. هر عملى كه انجام مى دهيم، هر خدمتى كه به 
آنها انجام مى دهيم عملى است كه در پيشگاه خدا مقبول است. و ما بايد با كمال 

خرسندى منّت آنها را بكشيم و خدمت به آنها بكنيم.

صحیفه امام؛ ج 13؛ ص ۵1۷ | جماران؛ 20 دی 13۵9

درمکتب امام

استاد برجسته درس خارج حوزه با بیان 
اینکه پایان عمر وهابیت نزدیک اســت، از 
عربستان سعودی به عنوان زادگاه تروریسم 

تکفیری یاد کرد.
آیت الله مکارم شیرازی در دیدار رئیس دانشگاه 
علامه طباطبایی و اعضای ستاد برگزاری همایش 
ملی نقد مبانی ســلفی گری، با بیان اینکه مسئله 
ســلفیه و وهابیــت از بلاهای بزرگی اســت که 
دامن گیر اســلام شــده و همه باید در مقابل آن 
بایســتند، تصریح کرد: ســلفی گری و وهابیت در 
حقیقت ریشــه آن در جمود و افراطی گری است و 
 محصول آن نیز جز ویرانی، کشتار و مفاسد اخلاقی 

نیست.
این مرجع تقلید تاکید کرد: وهابیت و سلفی گری 
را نباید تفسیری از اسلام دانست؛ اینها بر اثر جمود 
فکری و انتخاب گزینشی از آیات قرآن کریم، مطابق 

امیال خودشان عمل می کنند.
وی در ادامه با بیان اینکه پایان عمر ســلفیت 
و وهابیت نزدیک اســت، گفت: ما ۱0 ســال قبل 
از فروپاشی شوروی کتابی تحت عنوان پایان عمر 
مارکسیسم نوشتیم، الان نیز می گوییم پایان عمر 

وهابیت و سلفیت نزدیک است.
به گزارش رسا، اســتاد برجسته درس خارج 
حوزه محصول تفکر سلفی گری و وهابیت را داعش 
و تکفیری ها و نابودی و کشــت و کشتار دانست و 
اظهار داشت: اینها برای بقای خود در حال دست و 
پا زدن هستند و البته تلاش آنها نیز فایده ای نخواهد 

داشت و راه به جایی نخواهند برد.
وی زادگاه تروریســم تکفیری را عربســتان 
ســعودی دانســت و گفت: هرچند آنها در ظاهر 
می گویند تکفیری ها از ما نیستند، اما همه می دانند 

منشا و خاستگاه تروریسم تکفیری کجاست.

آیت الله مکارم شیرازی:

پایان عمر وهابیت نزدیک است

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام پالرمو 
را موجب مسدودشدن تمام مسیرهای ایران 

در دور زدن تحریم ها دانست.
مجمع  عضو  صفارهرنــدی،  محمدحســین 
تشــخیص مصلحت نظام در گفت وگو با باشــگاه 
 FATF خبرنگاران جوان، به ارزیابی لوایح مرتبط با
پرداخت و گفت: پیوستن به چنین کنوانسیون هایی 
اساسا ربطی به حل مشکلات تحریم و نظایر آن ندارد 
 FATF و در حقیقت الحاق ایران به لوایح مرتبط با
اصلا به شروط ما در قصه تحریم، رفع تحریم، برجام 

ارتباطی نداشت.
وی بــا بیان اینکه هم اکنون اراده پلید آمریکا 
بزرگتریــن و اساســی ترین مانع در رفع مشــکل 

تحریم هاســت، خاطرنشــان کرد: آمریکایی ها هر 
روز بهانه جویی هــای تازه ای پیــدا می کنند و بعد 
با خروجشــان از برجام عمــلا زیر بار هیچ کدام از 

تعهداتشان در قصه برجام نرفتند.
صفارهرنــدی با اشــاره بــه اینکــه پذیرش 
کنوانسیون هایی همچون پالرمو در شرایط تحریم 
سبب بسته شدن تمام مسیر های ایران در دورزدن 
تحریم ها می شود، خاطرنشان کرد: یکی از مشکلات 
مطرح شده در شفافیت مالی که طبق پالرمو اصرار به 
ایجادش دارند، این است که همه منافذ و ارتباطات 
بین المللی را که به ســختی به دســت آورده ایم و 
می توانیم به واســطه آن تحریم هــا را دور بزنیم و 

کسب درآمد کنیم، از بین می رود.

صفارهرندی:

پالرمو همه مسیرهای دور زدن تحریم ها را مسدود می کند

دیروز شهید مدافع آسایش و امنیت ایران اسلامی، یونس 
امیری از شــهدای حادثه تروریســتی زاهدان در زادگاهش 
روســتای »دهنو« از توابع شهرســتان بروجن در اســتان 

چهارمحال وبختیاری تشییع و به خاک سپرده شد. 
پیکر این شــهید مدافع وطن با حضور گســترده مردم 
شهرستان بروجن پس از تشییع در شهرهای بروجن و فرادنبه 
و طواف در امامزاده علی ابن احمد و اقامه نماز بر پیکر شهید 

در روستای دهنو زادگاهش به خاک سپرده شد. 
به گزارش ایرنا، شهید یونس امیری متولد ۱۳62 دارای 
یک فرزند دختر بود که در حادثه تروریستی زاهدان به همراه 

26 تن دیگر از همرزمان خود شهید شد. 
عوامل گروهک تروریســتی به اصطــلاح جیش العدل 
وابسته به گروه القاعده، چهارشنبه شب )24 بهمن( در یک 
اقدام کور تروریســتی، یک دستگاه اتوبوس حامل نیروهای 
مرزبان نیروی زمینی سپاه پاسداران از لشکر امام حسین )ع( 

اصفهان را منفجر کرد. 
در این حادثه تروریســتی که بوسیله یک دستگاه وانت 
مملو از مواد منفجره در جاده خاش- زاهدان محدوده روستای 
چانعلی رخ داد 27 نفر از نیروهای جان برکف سپاه شهید و 

۱۳ نفر دیگر زخمی شدند.

تشییع پیکر مطهر شهید یونس امیری در بروجن 

بقیه از صفحه 2 
 که در سیستم دفاعی ـ امنیتی ایران حفره هایی وجود دارند و تا زمانی که پر نشوند، 

وقوع رخدادها و اقدامات ضدامنیتی در داخل کشور دور از انتظار نیست. 
الان پاسخ دقیق به دو سؤال لازم است؛ آیا بین سپاه، نیروی انتظامی و وزارت اطلاعات 
که سه رکن مهم امنیت و ثبات کشور و نظام اسلامی به حساب می آیند، »به اندازه لازم 
 و کافی« هماهنگی وجود دارد؟ آیا این ســه نیرو در عمــل و نه صرفاً در هدف گذاری

 »ید واحده« اند و یا سه واحد مسئول بدون هم پوشانی کافی هستند؟ دومین سؤال مهم 
 این است که هماهنگی اطلاعاتی این سو و آن سوی مرز که منجر به موفقیت عملیات های 
ضد ایرانی شده، چگونه انجام می شود؟ آیا آن دسته از نیروهای داخلی این استان که پیش 
از این براساس مستندات در بروز حوادث نقش داشته اند و متأسفانه با تحلیل های رأی جویانه 
طی دو دهه گذشته به نوعی از حمایت بعضی از نیروها و نهادهای نظام برخوردار شده اند، 
هم اینک در چرخه و تکمیل پازل ضدامنیتی سرویس های دشمن نقشی برعهده دارند یا نه؟ 
مســلم اســت که تهدیدات امنیتی ایران تا آنجا که به برنامه دشمنان ایران برای 
تضعیف امنیتی ایران بازمی گردد، از سایر نقاط  مرزی ما به نقطه مرزی جنوب شرق یعنی 
مرز پاکستان منتقل گردیده است. روابط امنیتی و سیاسی ایران با افغانستان و نیروهای 
مختلف آن، با ترکمنستان، با آذربایجان، با ارمنستان، با ترکیه و با عراق، »بسیار خوب« 
است. البته ما با مقامات امنیتی، نظامی و سیاسی پاکستان نیز طی سال های گذشته و 
به خصوص طی ماه های اخیر دیدارها، مذاکرات و حتی توافقات مهمی داشته ایم اما در 
این میان یک تفاوت آشکار بین پاکستان و سایر همسایگان ما به چشم می خورد و آن 
در واقع خدعه مقامات پاکستانی با ایران است و این پایه های هر توافقی را متزلزل کرده 
و مذاکرات سیاسی بین تهران و اسلام آباد را بی معنا و بی نتیجه کرده است. ایران با سفر 
اخیر رئیس ستاد کل نیروهای مسلح، وزیر اطلاعات و وزیر امور خارجه، در بالاترین سطح 
گام های لازم را برداشته و در واقع حجت مذاکرات تمام شده است. وقوع حادثه امنیتی 
علیه پاسداران امنیت ایران نشان داد که این سفرها به طور کامل شکست خورده اند و ـ 
قبل از دیده شدن نشانه های دقیقی از اصلاح اساسی در سیاست اسلام آباد در مواجهه 
با تهران ـ تکرار آن کاملاً بی معناســت. کما اینکه پذیرش هر مقام سیاسی و یا امنیتی 
پاکستان از ســوی ایران تا بروز تغییر اساسی در سیاست و اعمال مسئولان سیاسی، 

امنیتی و نظامی پاکستان بی معناست.

سر رسید این بدهی نزدیک است!

یادداشت روز


